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ZAPISNIK 
3. SASTANKA IZVRŠNOG ODBORA PODRUŽNICE HAC NCS-a 
održanog 16. svibnja 2018. u Zagrebu s početkom u 13 sati. 

 
 
Prisutni: R. Kurteš, J. Faletar, B. Katalinić, M. Mataija, M. Šalina, T. Petrović, D. Dundić, M. 
Barbir, G. Kolar, M. Andrašek, G. Pintek, Ž. Skok, M. Jurić, S. Hrvoj, J. Bićanić, I. Antunović, G. 
Kokanović, I. Šokčević, I. Karalić, S. Mrvoš, S. Ivanišević, J. Baričević, M. Miloš, N. Rakić, G. 
Jovančević, M. Maruna, D. Svirčić, I. Markovina, I. Jadrijević, B. Jolić, D. Franković, M. 
Borovčak, I. Dodig, Ž. Kovačić, S. Gredelj, M. Vrljić, V. Ožvatić, V. Gazivoda, Ž. Čelić, D. Hlavač, 
R. Silić, R. Ramić, M. Kulović, I. Pintar, D. Puž-Novoselec, T. Dugi, J. Šošić, J. Jagunić, D. 
Habulin, D. Bunoza, I. Jankov, V. Kovačević, S. Penić, M. Mihaljević, D. Pavlović, S. Rukavina, 
B. Radošević, M. Soldan, Z. Čaić, M. Latinac, A. Kasunić 
 
Ostali prisutni: S. Slapernik-Cipar, Z.Lovrić, M. Ivandić 
 
Zapisnik: M. Ivandić 
 
Dnevni red: 

 
1. Izvješće o radu 
2. Donošenje odluka o financijskom poslovanju podružnice 
3. Razno 

 
Dnevni red prihvaćen je jednoglasno.  
 
Ad 1. Izvješće o radu  

 

Ad 1.1. Program zbrinjavanja 

 
U prvom krugu programa zbrinjavanja predviđena je svota od 800.000,00 kn. Javilo se 
dvadesetak  radnika od kojih je odlučeno da može otići šest. U drugom krugu bit će 
predviđeno 30 mil. eura na 5 godina i moći će otići svi za čija radna mjesta nije potrebna 
zamjena. Svi kriteriji ostaju kao do sada. 

 
A. Kasunić: Nama je veći problem što odlaskom ljudi dolazimo do toga da ćemo u vrlo bliskoj 
budućosti imati slučaj da neće biti dovoljno radne snage, a kroničan je nedostatak i alata i 
strojeva. Na taj način lagano ulaze vanjske tvrtke i počinje tiha privatizacija. Treba napraviti 
manju grupu koja će napraviti strategiju od koje NCS neće odstupiti. 
 

N. Rakić: Što sprječava firmu da se zaposle novi radnici? 
 
A. Kasunić: Zakon o radu ne dozvoljava da se nekome da otpremnina, a na njegovo mjesto 
zaposli drugi radnik unutar prvih 6 mjeseci. 



 
G. Kolar: Kod nas na Sv. Heleni isti je problem, ljudi su otišli, a nitko nije došao. Dokle će to 
izdržati, vidjet ćemo. Sezonci su došli, ali to je samo trenutno saniranje stvari. 
 
A. Kasunić predlaže oformljavanje radne grupe sačinjene od predstavnika svakog pravca, 
održavanja i naplate, koja bi napravila analizu stanja. 
 
G. Jovančević: Mi imamo ideje kako bi se poslovni procesi trebali odvijati koje ne datiraju od 
jučer nego još otprije 10-15 godina, ali taj proces nije jednosmjeran jer mi ne vodimo firmu i 
ne možemo implementirati sve što bismo htjeli nego na svaki segment moramo pokušati 
utjecati. Trebamo predvidjeti neke opasnosti koje su iza ugla i koje moramo spriječiti, ali i 
biti svjesni toga da moramo balansirati jer ishod u konačnici ne ovisi samo o nama. 
 
I. Pintar: Izgleda da će sindikat morati preuzeti dubinsko snimanje i izradu strategije, što bi 
trebala biti uloga poslodavca. 
 
A. Kasunić: Nije da operativno rukovodstvo na terenu ne upozorava Upravu na to da nema s 
kim i s čim raditi. 
 
J. Jagunić: Mislim da ćemo po ukupnoj masi bruto isplaćenih plaća na kraju mjeseca vidjeti 
da nisu nastupile bitne uštede s obzirom na prethodno stanje. 
 
Ad 1.2.  Revizija financijskog poslovanja 

   
Revizija financijskog poslovanja je završena, čekamo potvrdu Ministarstva financija pa će biti 
objavljena. 
 
Ad 1.3. Nova zapošljavanja 

 
Zaposleno je 8 vatrogasaca i 119 blagajnika na određeno vrijeme (do 7. prosinca). 36 
blagajnika već radi. Međutim, sudeći po kolonama za Praznik rada, bit će potrebno još 
zapošljavanja. 
 
Ad 1.4. Analiza izbora za radničko vijeće 

 
A. Kasunić: Dosegli smo opet rezultat od 70 posto izlaznosti, što je dobar rezultat. Žalosti što 
ima i naših povjerenika, članova Izvršnog odbora, koji nisu izašli na glasanje. S tim ljudima 
ćemo morati razgovarati. Također žalosti što je naplata, koja je kroz ovaj KU najviše dobila, 
na nekim mjestima najslabije izašla. Postavlja se pitanje što se događa i što nije u redu, i o 
tome treba razgovarati. 

 
S. Penić: Ljudi pogrešno percipiraju da su pojedine stvari dobili od firme, a ne da ih je 
sindikat izborio.  
 
A.Kasunić: Zbog toga smo promijenili koncepciju sindikalnih vijesti, kako bismo probali što 
češće i što kraće informirati članove o radu sindikata. Naprimjer, Centar za praćenje prometa 
u Splitu. Trebalo ih je ukinuti, bio sam dvaput u Splitu u 9 navečer da bi se to spriječilo. 
Promijeni se projekt, Split ostane, da bih saznao da se čovjek nakon tog uspjeha iščlanio jer 
smatra da su oni uspjeli, a ne mi, sindikat.  
 
M. Andrašek: Predlažem da za svakog povjerenika koji je neopravdano izostao s glasanja za 
RV glasamo o isključenju iz sindikata. 
 
S. Ivanišević: Problem s izostankom blagajnika je i udaljenost od birališta, neki od kuće imaju 
i po 40 km, premda se slažem s kolegicom Snježanom. 



 
D. Franković: Želimo znati tko su sindikalni povjerenici o kojima se radi, moramo znati s kime 
radimo. 
 
J. Bičanić: Ljudi nisu izašli na izbore za RV jer su smatrali da nema problema s obzirom da je 
postojala samo jedna lista. 
 
G. Jovančević: Problem je što cijela infrastruktura – znanje, sposobnosti itd. – koja stoji iza 
sindikalnih ostvarenja nešto košta, a nečlanovi ta izborena prava koriste kao i članovi. To nas 
stavlja u situaciju da radnicima moramo objašnjavati što dobivaju članstvom u sindikatu, a 
zapravo dobar dio toga dobivaju i nečlanovi. Neće biti pomaka dok se taj problem zakonski 
ne riješi. 
 
A. Kasunić: Mi puno radimo, a slabo to prezentiramo. Odradimo hrpu toga, a članovi za to na 
kraju ne doznaju. Pokušat ćemo to mijenjati kroz intenziviranje kraćih sindikalnih vijesti, ali i 
vi na terenu kad nešto odradite, nemojte se libiti reći ljudima oko sebe tko je to riješio.  
 
I. Pintar: Najveći je problem percepcija da članovi od sindikata dobivaju popuste, pozajmice 
itd., a ne postoji razlika u smislu dodatnih prava iz KU koja ostvaruju članovi, a ne nečlanovi. 
 
Ad 2. Donošenje odluka o financijskom poslovanju podružnice 

 
Pokrenuli smo proces izrade softvera za sindikat za obračun i praćenje kredita kako bismo 
skratili i pojednostavnili procese isplate pozajmica i vođenja KUP.  
 
Softver će također kontinuirano pratiti uplate i isplate i moći ćemo voditi računa o naplati 
potraživanja od ljudi koji odu iz firme, a ne vrate dugovanja. 
 
Ad 2.1. Pozajmice 

 
Što se tiče načina davanja pozajmica, trenutno se više pozajmica obračunava tako da se rate 
i naknade dupliraju. Mi možemo pokrivati rate do 10 000 kn u objedinjenim pozajmicama. 
Do 10 000 kn se može odobriti pozajmica, za to se ne bi trebalo više posebno pitati. 
 
Prijedlog je da se od 1. lipnja dozvoljavaju isplate do 10 000 kn na 10 mjeseci i da se objedine 
pozajmice koje su trenutno u više rata. 
 
D. Svirčić: Na terenu imamo problem sljedeće prirode: ako je maksimum 10 000 kn, nakon 
mjesec dana kad vrati 1 000 kn, čovjek će tražiti još 1 000 kn. 
 
I. Markovina: Po meni je dobro da se pozajmica svede na jedan račun, ali bit će ljudi koji će 
konstantno držati 10 000 kn.  
 
A. Kasunić: Stvar je u tome da tim ljudima koji sada drže po 3 - 4 pozajmice mi otežavamo jer 
imaju mnogo veće namete za vratiti prema nama.  
 
S. Slapernik-Cipar: Svima se s pozajmicama izlazi u susret i nema problema s provedbom. 
Uvođenje stavke po kojoj se tako brzo može dobiti nova pozajmica nama koji to radimo 
stvara dodatno opterećenje. 
 
A. Kasunić: Možemo dodati stavku da se nova pozajmica ne može dobiti dok se ne vrati 
barem pola već podignute. 
 



Prijedlog odluke za glasanje: Tko je za da se pozajmice objedine u jednu u visini do 
maksimalno 10.000 kn, a da se druga pozajmica ne može podignuti dok se ne isplati barem 
pola prethodno podignute? 
 
Odluka je jednoglasno prihvaćena. 

 
Dogovoreno je da provedba počinje od 1. lipnja i da će se gradualno uvoditi, tj. vrijedit će za 
sve iduće nove pozajmice. 
 
Ad 2.2. Naknada za pozajmice 

 
Nepošten je postojeći model da je do 5.000 kn naknada 2 posto, a za drugu pozajmicu ili više 
od 5.000 kn 4 posto.  
 
Prijedlog odluke za glasanje: Tko je za da naknada za objedinjenu pozajmicu iznosi 2,5 posto?  
 
Odluka je prihvaćena uz jedan suzdržan glas. 

 
Ad 2.3. Naknada za prijevoz  

 
Revizori su predložili da sa sadašnjeg modela prijeđemo na model isplate putnih troškova od 
1,50 kn/km, u tom slučaju bez refundacije cestarine. Tko je za? 
 
Odluka je jednoglasno prihvaćena. 

 
Ad 3. Razno 

 
U prosincu trebamo održati skupštinu Podružnice s izborom svih tijela. Prije toga treba 
provesti i izbore za članove Izvršnog odbora u svakoj organizacijskoj jedinici. Sada već treba 
početi pripremati dokumente i materijale za izbore te odlučiti kada će se održati izbori i 
skupština. Trebamo odlučiti koliko bi svaka jedinica trebala dati članova Izvršnog odbora 
kako bismo u tom smjeru raspisali izbore.  
 
A.Kasunić moli sve prisutne da mu na mail pošalju prijedlog broja članova IO za svoju 
tehničku jedinicu, a on i M. Latinac će također napraviti preliminaran prijedlog broja članova 
IO. 
 
Sastanak je završio u 15.10 sati. 
 

Anđelko Kasunić 
 

 


